
  

  

MILJÖ- OCH 

HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-10-15, § 17 

 

 Tid: 15 oktober 2009 kl 17.00 – 18.40 

   

 Plats: Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 

   

 Justerat: 15 oktober 2009 

  

 

 

Ulla Hamilton Åsa Romson 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M) ordförande  

Åsa Romson (MP) vice ordförande  

Hugo Nordenfelt (M)  

Torbjörn Erbe (M) §§ 1-9, 11-38  

Daniel Valiollahi (M)  

Gustav Åkerblom (FP)  

Malte Sigemalm (S)  

Ulla Jöhnk (S)  

Godfrey Etyang (S)  

Stellan F Hamrin (V) §§ 1-8, 10-38  

 
Ersättare: 

 Helena Levy (M) tjänstgörande 

Nils Ingelström (M) tjänstgörande  

Harald Eriksson (M) tjänstgörande § 10  

Gustav Åkerblom (FP) tjänstgörande  

Gerd Sjöberg-Granlund (S) tjänstgörande   

Hassan Said Mahamed (S) tjänstgörande § 9 

Maria Östberg-Svanelind (S) 

Tina Kratz (V) §§ 1-8, 10-38 

  

Förhinder har anmälts av ledamöterna Lena Bring (M), Per Ola Bosson (M), Karin 

Karlsbro (FP) och Karin Wanngård (S) samt av ersättarna Aysin Hartzell (M), Björn 

Gülich (M), Christian Carlsson (KD), Fredrik Canerstam (S) och Charles Berkow (MP). 

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. Närvarande var också 

föredragande tjänstemän, miljöförvaltningens avdelningschefer och biträdande 

borgarrådssekreterare Tobias Holdstock. 

 
 § 17 



  

Förslag till detaljplan för kv. Mikrofilmen m.fl. Harpsundsvägen i 

stadsdelen Högdalen 

Remiss från stadsbyggnadsnämnden 
Dnr 2009-011888-251 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillstyrker planförslaget. 

 

2 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling   

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 29 september 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton (M), vice ordföranden Åsa Romson (MP), 

 tjänstgörande ersättaren Gustav Åkerblom (FP) och ledamoten Malte Sigemalm 

 (S) föreslår att (se beslutet). 

 

2) Ledamoten Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 föreslår stadsbyggnadsnämnden att påbörja planarbete samt anför följande: 

 

Det är lovvärt att starta planeringen för passivhus i Högdalen. Vänsterpartiet 

välkomnar detta, särskilt eftersom vi tagit upp det under flera år i vårt 

budgetförslag i kommunfullmäktige. I programmet som rör omdaning av 

Högdalens centrum borde detta planområde ingå, inte minst eftersom det även 

berör en utvidgning av bussgatan/däcket över tunnelbanespåret. Platsen är mycket 

lämplig att bygga på eftersom den i dag består mest av upplagsverksamhet. 

Det är viktigt att man bygger bostäderna så att den södra sidan blir så tyst som 

möjligt och med en bra gård för boende att vistas på. Därför att det bra att 

bostäderna planeras nära tunnelbanespåret, och inte längs Harpsundsvägen. 

Garage i bottenvåningarna mot tunnelbanespåret kommer att förbättra situationen 

eftersom slänten då utnyttjas effektivt. 

Att förstärka kontakten med Rågsveds friområde som nämns i förslaget kan inte 

nog understrykas. En översyn av gång och cykelvägarna är viktig och frågan om 

barriärer i form av spår och den trafikerade Magelungsvägen måste lösas för att få 

en bra tillgänglighet till friområdet. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen emot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt Ulla Hamiltons (M), Åsa Romsons (MP), Gustav Åkerbloms (FP) och 

Malte Sigemalms (S) förslag till beslut. 

 

Reservation 

Ledamoten Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 



  

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Åsa Romson (MP) enligt följande: 

 

Man måste beklaga att ambitionerna att bygga koncentrerat för att få bättre 

kollektivtrafikstad och spara naturmark inte sträckte sig till att göra om 

Maglungsvägen till lokalgata och övriga åtgärder för att möjliggöra ökad 

exploatering i detta kollektivtrafiknära läge. Södra förorterna lider idag av 

tendnser till uraban sprawl med överdimisionerade väganläggningar och för lite 

lägenheter i direkt anslutning till tåg- och tunnelbanestationer. Risken är att ett 

ogenomtänkt bostadsbyggande leder till att viktig närnatur går förlorad, servicen 

minskar och vägtransporterna ökar kraftigt. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


